

朝陽科技大學 099學年度第2學期教學大綱  
Life Service Skill and Practice 生命服務技能與實務

當期課號	3615	Course Number	3615
授課教師	王福星	Instructor	Wang,Fu Hsing
中文課名	生命服務技能與實務	Course Name	Life Service Skill and Practice
開課單位	老人服務事業管理系(四進)三A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	2	Credits	2
課程目標	本課程旨在介紹生命服務的基本作業流程與實務工作內容，使學生具備喪禮服務的專業技能，並輔導參加相關職類證照考試。	Objectives	This course aims to introduce the basic operations of life services, processes and practices work content, so that funeral services for students with professional skills, and participate in related categories counseling license exam.
教材	1.教師自編教材。 2.陳繼成、陳宇翔(2008)，殯葬禮儀理論與實務，台北：五南圖書出版公司。 3.黃鎮墻(2009)，喪禮服務丙級檢定學術科捷徑，台北：華都文化事業有限公司。 4.五南編輯部(2006)，微笑說再見：民間往生禮儀指南，台北：五南圖書出版公司。	Teaching Materials	1.Teaching materials made by teacher. 2.Chen, Ji-Cheng and Chen, Yu-Siang(2008). Taiwan Funeral Customs and Ceremony. Taipei: Wu-Nan Book Co., Ltd. 3.Huang, Chen-Chiang(2009). Shortcuts of Fumeral Service on C Class Skills Certification and Examination in Knowledge Technique. Taipei: Far Du Publishing Co., Ltd.
成績評量方式	1.平時成績：40% (作業、出缺席、上課表現) 2.期中考：30% 3.期末考：30%	Grading	1.General evaluation:40% (exercises, attendance, presentation ) 2.Mid-term exam:30% 3.Final exam:30%
教師網頁	-		
教學內容	1.喪禮活動的工作內涵與服務特色。 2.喪禮服務之規劃設計。 3.喪禮服務人員專業技能。 4.遺體處理相關技能演練。	Syllabus	1.Job content and service features of funeral activities. 2.Planning and design for funeral services. 3.Professional skills in funeral services. 4.Practice in dealing with the remains.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。